
Till kommunfullmäktige 2023-01-19, fråga till kommunalrådet Ylva Lengberg (S): 

Unga som far illa på särskilda ungdomshem 

Inspektionen för vård och omsorg, IVO, har på uppdrag av regeringen förstärkt tillsynen på 
ungdomshem som drivs av Statens institutionsstyrelse, SIS. I mitten av januari presenterade man en 
rapport som särskilt fokuserade på placerade flickors utsatthet. Av rapporten framgår mycket 
allvarliga missförhållanden. 

- För 19 av 21 ungdomshem finns det så allvarliga brister att IVO har ställt krav på att dessa 
åtgärdas. I många fall har det handlat om brister rörande ungas trygghet och säkerhet. I tre 
av fallen var bristerna så allvarliga att en avdelning har stängts eller att IVO har föreslagit att 
SIS vidtar direkta åtgärder. 

- 14 av 21 ungdomshem har använt fasthållningar eller nedläggningar på ett otillåtet sätt. 
- Vid flera tillfällen har barn och unga hållits avskiljda längre tid än vad som är tillåtet. 
- 7 av 10 placerade flickor uppger att de återkommande har upplevt kränkningar eller hotfullt 

beteende från andra placerade. 
- Nästan hälften av flickorna och en fjärdedel av pojkarna upplever att personal har agerat 

kränkande eller hotfullt mot personen själv eller en annan placerad vid något tillfälle. 
 

På SIS särskilda ungdomshem finns också unga hemmahörande i Borås placerade genom Lagen om 
vård av unga (LVU). För mig är det självklart att socialtjänsten i Borås Stad har ett ansvar för att följa 
upp hur personer som placeras på SIS-institutioner har det; om de till exempel utsätts för 
omotiverade eller felaktigt utförda tvångsåtgärder och om de upplever sin situation på hemmet som 
otrygg. Den som omhändertas av samhället ska självklart inte behöva känna otrygghet och oro över 
att utsättas för våld och kränkningar. 

Med anledning av detta vill jag fråga ansvarigt kommunalråd, Ylva Lengberg (S): 

- I ljuset av Inspektionen för vård och omsorgs utredning, hur arbetar socialtjänsten i Borås för 
att följa upp situationen för unga som placeras på SIS särskilda ungdomshem? 

 

Borås, 2023-01-17 

Stefan Lindborg (V) 

 


